


3.

Tillægsbevilling - teknisk udvalfc
Ved gennemgang af budgetrapport på udvalgsmøde 
der. 6.11.79 blev det vedtaget, at søge byråd om 
tillægsbevilling til konstateret overskridelse 
på vagtordningen på vandværkerne. Overskridelsen 
skyldes ekstraordinær afløsning i forbindelse med 
vandværksbestyrens sygdom.
Vagtordning:

lo4 oo o5o ol 
lu4 oo o54 oo

Hoved og stikledninger:
lo4 oo l^o 04

T5KNISK UDVALG

kr. lo.OOO
11 7o.ooo

kr. 60.000

11 60.000
kr. 0

4.12.791 videresendes til økonomiudvalget med 
anbefaling.

J

Budgetomplacering - Folkebibliotek
rå grund af sidste budgetrapport har bibliotekare
anmodet om omplacering af kr. 6.000
fra kt. 35o 00 24o o2
til " 32o 00 22o 5o
Området vedr. bogindkøb til voksne.
Den samlede bevilling for området overholdes.
Kulturelt udvalg den 3/1 2-79:
Anbefales til økonomiudvalget.

5̂

BUDGETKONTROL.
Bruttoregnskabsrapport udskrevet den 24. 
november 19 7 9.
Kulturelt udvalg den 3/12-79:
Bogholder Svend Korterup deltog i budget
kontrollen.
Udvalget besluttede at indstille til øko
nomiudvalget, at der ydes følgende tillæg 
bevillinger til finansåret 1 9 7 9:
KøIle gårdskolen
Bygninger og udendørs arealer kr. 5o.ooo, 
Rengø ring - 60,000,
Motivering: Bygningskontoen er underbud
getteret, idet man ikke havde forventet 
større udgifter til vedligeholdelse på er 
ny sk ol e .
Rengøringskontoen er ligeledes underbud
getteret, idet man ikke kendte omfanget 
for antallet af løntimer til rengøring ve 
budgetlægningen i 19 7 8.
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Økonomiudvalg til orientering
før byråd .............  " 33
Byråd 1. behandling .... " 34
Byråd 2. behandling .... " 3 8
Færdigtrykt budget .... " 4 4
Annonce i dagspressen... " 45
Mere specificeret tidsplan vedlægges. 
Afdelingsledermøde den 5*12.79:

7.

Sparekataloget: "Kommunernes udgifter11 
Kommunernes landsforening fremsender ovennævnte 
katalog der består af to bind.
Såfremt økonomiudvalget ønsker at gennemlæse vær
ket der består af ca. 'Joo sider kan det udlånes
fra sekretariatet.

8 .
Matr.nr. 5 L af Landerslev.
På det af kommunen tilhørende areal ansøger 
NESA om tilladelse til opførelse af transformer
station.

4.12.1979:
Teknisk udvalg vedtager at fremsende sagen til 
ØK-udvalget med anbefaling.



Fritagelse for renovation.
Uddeler Leif Jensen, Skovens Brugs søger for 
forretningen om fritagelse for dagrenovation, 
idet der er truffet aftale med en vognmand, der 
opstiller og afhenter en container, der bliver 
aflssset på en kontrolleretblosseplads i Nord
sjælland.
Der vedlagges kontrakt fra vognmand,~H. Pedersen 

Kr. Såby.

ESSNISK UDVALG
4-12.79: fremsendes til økonomiudvalget med an

befaling, dog på betingelse af, at af
læsning af container ikke foretages på 
lossepladsen i Kulhuse.

Forbrændingsanstalt.

_

Frederiksværk kommune ansøger i skrivelse af 
15.2.1979 om at få brændt sit kontoraffald på 
forbrændingsanstalten i Gerlev. Det kan oplyses 
at papirmængden omfatter ca. 25 poser hver 14. 
oag, cg affaldet vil blive tilkørt ved Frederiks
værk kommunes foranstaltning.

-  «  -  4 JL _ «

T e k n isk  udvalg i n d s t i l l e r ,  c t  ren fo r  inde værn ndr-- 
å r  afbrænder omhandlede poser v 0 de r 1 r n s t r i t . 
ferier s k r i  h e re fte r  tages op påny.

ØKONOMIUDVALGET 1 2 .3 .7 9 : Godkendes.

Der ønskes udvalgets stillingtagen til, hvorvidt 
ordningen skal køre videre.

4.12.1979:
Teknisk udvalg indstiller, at ordningen fortsætter 
på samme betingelser i 198o, hvorefter sagen opta
ges påny.
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fm. v .K u l t u r e l t  -udvalg den 5/2-79 :G e n s id ig  o r ie n t e r in g  a n g . p ro b le m a tik k e n  om kring læ r e r p e r s o n a le t s  o v e r h o ld e ls e  a f  a r b e jd s m il jø lo v e n s  b estem m elser om h v i l e p a u s e r  og -d ø g n 0S e k r e t a r i a t e t  den 12/2-79:L æ re rrå d e t ved S o lb a k k e s k o le n  frem sen d er s k r .  a f  den 5 / 2 -7 9 , h v o r i  man godkender de a f  f æ lle s læ r e r r å d e t  fre m se n d te  r e t n i n g s l i n i e r  f o r  læ r e r p e r s o n a le t s  h v i l e t id s b e s te m m e ls e r  e f t e r  a r b e jd s m il jø lo v e n .NB: Det s k a l  bem ærkes, a t  f o r s l a g e t  også e r b e h a n d le t i  sk o le n æ v n e t ved M ø lle g å r d s k o le n , og a t  f o r s l a g e t  ik k e  er fre m se n d t t i l  sk o le k o m m issio n e n  og k u l t u r e l t  u d v a lg .

Sekretariatet den 14/2.79:
Undervisningsministeriet fremsender ckl. 
skr. af den 9/2-79 om iværksættelse af en 
tjenestetidsundersøgelse for folkeskolens 
lærere.
Undersøgelsen skal finde sted i tiden fra 
den 19. marts til den 1. april 1979 på 
loo skoler med ialt ca. 3ooo lærere.U m id d e lb a rt må d e t a n t a g e s , a t  problem at ik k e n  om kring h v ile t id s b e s te m m e ls e r n e  ik k e  v i l  være a f k l a r e t  f ø r  t i l  s k o le å r e t  1979/8o ( e f t e r  s o m m e rfe r ie n .)
SEKRETARIATET 19.2,1979? Kommunernes Landsforening 
fremsender skrivelse af 15.2.79» hvori man hen
stiller til kommunalbestyrelserne, at der ikke i 
de enkelte kommuner tilvejebringes individuelle 
særordninger i form af tjenestetidskompensationer, 
vederlag m.v.

KULTURELT UDVALG 19.2.79? Fremsendes til byrådet 
med indstilling, at man følger henstillingen i 
KL's skrivelse af 15.2.1979*

BYRÅDET 20.2.79: 12 stemte for og 2 imod, hvor- 
efter K.U. indstilling godkendtes.

Sekretariatet den 26/2-79: Besvaret til 
Møllegårdskolen under henvisning til byrå 
dets beslutning. Kopier til de andre skol
Sekretariatet den 8/11-79:F æ lle s læ r e r r å d e t  frem sen d er s k r i v e l s e  a f  l o .  o k t . 1979, h v o r i man påny anmoder byr å d e t  om a t ta g e  sagen  op t i l  b e h a n d lin g .



fortsat.

: Fælleslærerrådet peger på værdien af et 
jlejrskoleophold, der såvel pædagogisk som 
Usocialt er med til at skabe et godt miljø 
i 6.klasserne og de følgende skoleår.
Fæileslærerrådet henviser til skrivelse a: 
den 24. april fra Kommunernes landsfore
ning, hvor det præciseres, at Kl fortsat 
fraråder kommunerne at tilvejebringe indi
viduelle særordninger, herunder i form af 
deltagelse af flere lærere end sædvanligt 
på lejrskoleophold og lignende.
KL erkender imidlertid, at det ikke vil 
være muligt at opnå gennemførelse af lejr
skoleophold på den måde og henleder kommu
nernes opmræksomhed på, at tilsynet under 
et lejrskoleophold kan praktiseres af dc ; 
deltagende lærere samt 1 person, der ikke 
|behøver at være læreruddannet. 
jHvis dette praktiseres, vil lejrskoleop- 
jhold kunne gennemføres, uden at der delta- 
(ger flere lærere end efter den hidtidige 
raksis.

j.LL oplyser videre, at sådanne ikke-læreru 
dannede personer, der af kommunen udpeges 
til at føre tilsyn med eleverne på lejr
skoleophold, er omfattet af kommunernes I 
|arbejdsskadeforsikring og ansvarsforsik- 
!ring.
Ledende 
sender 
fra jan

skoleinspektør Finn Hansen frem
sagen, idet han henviser til notat 
. 1979 vedr. samme emne.

Skolekommissionen den 14/11-79*
Fremsendes med skolekommissionens anbefa
ling således, at der for fremtiden kan 
deltage 2 lærere samt en af skolens vika
rer.
Poul Hadsen, Inge Nielsen og Gunnar Lam 
tager forbehold m.h.t. sagens videre be
handling. Også Jørgen Christensen tager 
forbehold.
Kulturelt udvalg den 19/11-79:
Under iagttagelse af skolekommissionens 
indstilling, indstilles det til økonomiuc 
valget, at der må deltage 3 voksne perso
ner på lejrskoler m.v.
2 lærere og en vikar, der er tilknyttet 
skolen (2o-timers eller løs vikar).
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Vedr. pedelboligen på Solbakkeskolen. fik et,jet { m
v  v * - '  v - .  v  —  O  — —  —       ~     

Hjort ang. etablering af lokaler for
1) Børnehave
2) Skolefritidsordning 
3J Børnehaveklasse
4) Læge- og tandlægeklinik m.v.

Å / .  U  'Y / z . y ,

CÅL (tx̂ yCL'éct /PU Åj

skal der disponeres over den sidste tjene 
stebolig på Solbakkeskolen, der pt. bebos 
af pedel
Skitseforslaget, der indtil videre er ahb 
falet i socialudvalget og kulturelt udv., 
kan ikke gennemføres uden nedlæggelse af 
pedelboligen.
Kulturelt udvalg den 19/11-79'
Under henvisning til arkitektens skitse
forslag indstilles det, at pedelboligen 
nedlægges
1) Pedel kan opsiges med

1 års varsel med fraflytning til den 
31* dec. 198o.

2) Man kan tilbyde pedellen at flytte til 
Egelyvej i den lejebolig, der er ledig 
og som ejes af uddeler Andersen, Dalby 
Brugs.

Udv.fmd. Poul Madsen har løseligt berørt 
spørgsmålet overfor pedellen. Det er et 
gammelt ønske for pedellen at komme væk 
fra sin nuværende bolig p.g.s. støj fra 
klubområdet, men han forventer, at der ik 
ke vil ske nogen nævneværdig forhøjelse 
af huslejen.
Pedellen betaler følgende for sin tjene
stebolig:
Husleje pr. md............. kr.
Varme - - ............  -
Garage - - ............  -__
Ialt pr. md................. kr.
Der er el-måler til boligen.
Kulturelt udvalg har besluttet at foreslå 
økonomiudvalget, at man tilbyder boligen 
på Egelyvej til pedellen til en husleje, 
dervstår i rimeligt forhold til hans nu
værende leje og den nye boligs standard.2 
Det drejer sig om parcelhus på ca. 12o na 
med have og kælder på stille villavej.
Jægerspris kommune betaler kr. ,- pr
md. til ejendommens ejer, uddeler Anderse



13.

Vedr. evt. opsigelse af Jægerspris kommu 
nes 2 sidste tjenesteboliger til folkesk 
lens lærere.
Kulturelt udvalg har i møde den 19, nov. 
1979 besluttet at indstille til økonomiu 
valget, at tjenesteboligerne Egelyvej 2 
og 4 i Dalby opsiges.

( <v- /̂ <& V <LU U
f  , .

-C L -L j C L C j/J s y  '< * * / /  L l{ y  T  £(*■<-<
j — ;— v a

/Lk̂ u/ tie
— 7-

AJØ o •

1) Egelyvej 2, matr.nr. 1 bc af Dalby, 
er udlejet til lærer Niels Ole Hege- 
lund den 1 . juli 19 7 2.
Det drejer sig om parcelhus med garag 
cg huslejen, der sidst er reguleret 
den 1/7-79 andrager: le;je kr> 465>_

Garage - 71,-
Ialt kr. 5 36,-

2) Egelyvej 4, matr.nr. 1 bd af Dalby, 
er udlejet til lærer Karin Melloul d. 
1, maj 1967. Pgl. har haft tjenestebo 
ligstaus siden, men har efter kommune 
ønske foretaget en flytning fra Solba 
keskolen til Egelyvej.
Det drejer sig om parcelhus med garag 
og huslejen, der sidst er reguleret

den 1/7-79 andrager: Løje kr> 59?j_
Garage - 71,-
Ialt kr. 668,-

Jægerspris kommune er vedligeholdelses
pligtig såvel ude som inde og dette tage 
i betragt, sammenholdt med prisniveauer 
for lejeboliger i almindelighed, finder 
kulturelt udvalg, at de 2 ejendomme må o 
vergå til status som alm. lejebolig på 1  
ge fod med kommunens andre lejemål.
Finansministeriet oplyser, at tjenestebo' 
liger jfr. regulativ af den 1 2 . april 19 
§ 16 kan opsiges med % års varsel.
Huslejestigningen for de 2 beboere, hvad 
enten de bliver boende eller flytter til 
anden og dyrere bolig, vil skulle betale 
delvis af kommunen over en 4 årig period 
Det er finansministeriet og Danmarks Læ
rerforening, der i givet fald skal for
handle om, hvor stor en andel af husleje 
stigningen kommunen skal dække.

(

<
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Vedr* bevilling af ekstraordinært tilskud 
til Skoven Forsamlingshus.

L»ag og ar: Blad nr.
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Forsamlingshusbestyrelsen har rettet hen
vendelse til kulturelt udvalg ang. befæ
stelse og asfaltering af parkeringspladse 
og tilkørselsvejen ved Skoven Idrætsfore
nings klubhus på arealer tilhørende forsam 
lingshusforeningen.
Spørgsmålet har tidligere været drøftet og 
sidst i 1975 i forbindelse med opførelsen 
af en tilbygning ved forsamlingshuset til 
brug for Skoven Idrætsforening. Der blev 
her givet tilsagn om genoptagelse af spørg 
målet.
På foranledning af kulturelt udvalgs fmd., 
Poul Madsen, har teknisk forvaltning ved 
bygningsinspektør H. E. Jensen udarbejdet 
et skitseforslag og økonomisk overslag foi 
projektet.
Overslag:
Rydning af beplantning 
Afløbssystem
Plantestensmur og trappe -
Bundlag
Asfaltering

ca. kr. 600, - 2 . 5 o o , -  1 . 2 o o , -
25.000, - J
57.000, -

+ moms
kr. 66.3oo,- 

13.426,-
Ialt ................... ca. kr. 79.726,-
Kulturelt udvalg den 3/12-79:
Skitseforslag og overslag behandlet i ud
valget og det indstilles til økonomiudval
get, at forsamlingshusforeningen bevilges 
et ekstraordinært tilskud i finansåret 19 
på kr. indtil 38.000,- til gennemførelse 
af de skitserede arbejder excl. asfalte
ring, der må vente til foråret 198o.
Tilskuddet indstilles afholdt over udval
gets konto for tekniske installationer på 
idrætsanlæg m.v., hvor der pr. den 24/ll-r 
henstår kr. 64.89o,-.
Man besluttede endvidere at indhente for- 
saralingshusbestyrels<ais godkendelse for 
projektet, der skal udføres af lokal entr« 
prenør efter tilbud.
Sekretariatet den 5/12-79:
Formanden for Skoven Forsamlingshus Sv. Å 
Stybe og kasserer Axel Jørgensen gav møde 
på rådhuset, hvor de på bestyrelsens vegn< 
godkendte forslaget med deres personlige 
underskrift.

4 £0? /̂C-Lts
, , f' r—
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,<? cc d /-

i ' C C  C-

{ / CO /o //t

£ut o / cu

Entreprenør Bjarne Thorsen tilbyder at ud
føre omh. arbejder:



fortsat.

Rydning af træer kr. 2.5oo,-
i 4o Ibm plantestensmur 42 cm 
høj = 16 nr a* kr. 25o| 4.ooo,-
45 Ibm PVC ledning a* kr. 
Ilo 4.95o,-
3 stk vejbrønde a' kr.8oo - 2.4oo,-
Bortkørsel qS 4om^ jord fra 
faskine a ’ kr. 3o, 1 .2oo,-

! 4o singels til faskine 
| a 1 kr. 6o 2.4oo
Afretning af areal ved klub- 

1 hus 69 nr stabiltgrus a' kr.
120 ’ 2

8.28o,-
! Afgravning af 25o ni plads 

25 cm dord samt bortkørsel 
84,5 nr a' kr. 35,- 2.957,5o
Levering og pålægning af 
stabiltgrus på 25o ni i 25 

| cm lag = 84,5 nr a* kr. 1 2 o lo. 14o ♦ -
Ialt excl. moms kr. 38.827,5o
+ moms 2o, 25 i° 7.862,57
Total ....... ............ kr. 46.69o,o7
Bjarne Thorsen vil kunne udføre arbejdet 
inden udgangen af 19 7 9.

i

i

Beløbet vil kunne reduceres med kr. 
5.411,25, hvis kommunens mandskab fælder 
træerne og opsætter plantestensmuren.

15.

Vedr. arkitektbistand ved Sogneskolens 
modernisering og ombygning.
Kulturelt udvalg den 3/12-79:
Planlægning og projektering for Sognesko' 
lens ombygning skal startes op i 198o.

/('Cc/. C,

/ (
o

Udvalget indstiller til økonomiudvalget 
og byrådet, at arkitekt Torben Hjort an
tages som arkitekt for projektet.
Man er bekendt med, at det kan give pro
blemer m.h.t. afslutning af samarbejdet 
med arkitekt Zander Olsen, Holbæk, der ni 
har arbejdet med skitseprojekter i ca. 2 
år, men et enigt udvalg er af den opfat
telse, at Torben Hjort har de spec. kva
lifikationer, der kræves en en sådan om
bygningsopgave.

C

(

l
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Fritidsnævnet fremsender forslag til bemyndigel
sesskema vedr. kompetance og opgavefordeling ved 
løsning af nævnets opgaver.
I forslaget indgår anmodning fra fritidsnævnet om, 
at administrationen af nedennævnte budgetområder 
fra regnskabsåret 1980 tillægges fritidsnævnet:

Idrætspladser og stadions 
Møllegårdhallen 1
Jægersprishallen
Interessegrupper for børn og unge 
Ungdomsklubber
Lokaler m.v. vedr. børn og unge 
Fritidsnævnets rådighedsbeløb 
Lovpligtige møder (med foreninger m.fl.) 
Idrætsbanket
Jægersprisordningen (er allerede overgået 
til fritidsnævnet i forbindelse med den 
sidste revision)

Dag og Sr:

Mandag, 10. december 79
Blad nr. 

8 8 8
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Kulturelt udvalg den 5/11-79•
Udsættes til udvalgsmødet den 19/11-79. 
Kulturelt udvalg den 19/11-79•
Idrætspladser, stadion, Møllegårdhallen og 
Jægersprishallen forbliver under kulturelt 
udvalg.
øvrige budgetområder indstilles overført 
til fritidsnævnets regie.
Sagen genoptages på udvalgsmødet den 3. 
dec. for en detaljeret gennemgang af de fo 
skellige konti.
Kulturelt udvalg den 3/12-79 i
fter fornyet overvejelse og drøftelse 
indstiller kulturelt udvalg til økonomiud
valget, at fritidsnævnets indstilling excl 
idrætspladser/stadions, Møllegårdhallen og 
Jægersprishallen gennemføres, således at 
kompetence og budgetområderne for de øvri
ge interesseområder tillægges fritidsnævne 
pr. den 1 . jan. 19 8o.

I
&  b.

17.

De gamles h.jem i Skibby.
Orientering om de på, embedsmandsplan forte for
handlinger vedr. Skibby koimnunes overtagelse af 
den Jægerspris kommune tilhørende andel i ovennævn- 
h jern.

ét 's /C si A



18.

Vedr. lov om butikstid (nr, 218 af 28.4»76«)
I henhold til lovens § 5* træffer byrådet, efter 
forhandling med de berørte organisationer, be
slutning om, hvilke områder inden for kommunen, 
hvor lovens generelle butikstidsbestemmelser ikke 
skal gælde ("grønne områder").
Beslutning om områdeafgrænsningen træffes for et 
kalenderår ad gangen.

19 A l
i'Iatr.nr. lo H og lo U af Barakkerne.
Der ønskes udvalgets stillingtagen til et evt. 
salg af ovennævnte grunde, som oprindeligt var 
disponeret til opførelse af et vandtårn.

/?. Gu 
^  éc \

I Grundenes størrelse er hhv. 2.o31 m2 og 1.222 m2, 
er begge beliggende i et til soramerhusbeboelse 

i udlagt område.
|

2 .1 o .l9 7 9 :
Teknisk udvalg videresender sagen til BK-udvalge 
idet man fra udv'algets side intet har at indven-

; de imod et påtænkt salg.I
ØKONOMiJDvALGET 4.10.79« Anbefales, at grundene 
overlades til ejendomsmægler for vurdering og salg

BYRÅDET 16.1o .79‘ Man forespørger ejendomsmæglerne 
Arpe og Skov om vurdering af grundene og salgsmu
ligheder.

v ru-uC.-r. UDI 1—iGSM'.DE, den 12. november 1979:
Man har modtaget en vurdering af grundene fra 
e ‘d.mægler Folmer Arpe til udvalgets orientering.

ØKONOMIUDVALGET 12.11.79: Anbefales. Tilsynsrå
det skal ansøges.

BYRÅDET 20.11,79: Godkendes ved 1. behandling. I

-\



20.

Grundejerforeningen HORK'SVED,
/ A

Foreningen har ønsket en samtale med udvalget om
kring mulighederne for en forlængelse af sæsonen 
m*h.t, dagrenovation*
Grrrr^pdpn hr F ~lc lnh.rnp .̂ fl^g nnse-n -<rr—t i - l s a g t  t i l  
k l —16otH

29.11.1979:
Hr Delstrup Jørgensen fremlagde forslag om, at 
forlænge sæsonen for dagrenovation ud over 1* 
oktober og herefter afsluttet med den sidste 
tømning efter efterårsferien, idet han var af 
den overbevisning, at der var et udtalt behov 
herfor.
Forlængelsen skulle imidlertid være uden ekstra 
udgift for sommerhusgrundejerne*
Teknisk udvalg vedtog at fremsende sagen til 
GK-udvlget uden anbefaling.

21.
Vedr, matr.nr. 4 N, Lartderslev by.

ØKONOMIUDVALGET 12.11.79: Bent Jensen1s tilbud 
anbefales.
Bent Jensen betaler sagfører + stempel. 
Skæringsdag 1.1.80. Såfremt sammenlægning godken
des, betales ingen forpagtningsafgift, i modsat 
fald, samme forpagtningsafgift som gældende for 
1979.
BYRÅDET 20.11.79: Ø.udv. indst, godkendes, frem
sendes til 2. behandling.

22.

Brix Jørgen Vulff Pedersen, Ved Gadekæret 2, 
Gerlev, forespørger orn kommunen vil købe hans 
ejendom irntr* nr« 5 i Gerlev, Møllehøjen 4<>

23. / U

Vedr, besættelse af ledig stilling i socia
forvaltningens bistandsgruppe pr. 1.12.79:

Da man ikke kan nå at fremkomme med en ind 
stilling til byrådets møde den 18.12. a n 
modes om administrativ bemyndigelse til be 
sættelse af stillingen.

Dag og år:

Mandag, 10. december 79
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